
 
 

Referat Bylaugsmøde 22. maj 2023 
Deltagere: Thomas, Jørdis, Inga, Jette, Torben, Alice, Ingelise og Lone 
Afbud: Pia, Preben og Pernille 
Referant: Lone 
 
Dagsorden 
1. Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 

a. Godkendelse af referatet fra generalforsamlingen 
 

2. Nyt fra oldermanden 
a. Valg af Oldermand, kasserere, sekretær og bygningsansvarlig. 
b. Forslag til forretningsorden.  
c. Kalender.  
d. KU-projekt 

 
3. Beretning fra kassereren 

a. Regnskab d.d.  
 

4. Status 
 

5. Nyt fra udvalgene 
a. Sæbyposten 
b. Vej / Trafik 
c. Legeplads 
d. Hjemmeside / Facebook / PR 
e. Aktivitetsgruppen 
f. Repair-cafe, Inga 
g. Haven, Inga 
h. Andre arbejdsgrupper der er tilknyttet Bylauget 

 
6. Arrangementer 

a. Fugleskydning 
b. Sct. Hans 
c. Sommerfest 
d. Loppemarked med pølsebod, øl og vand, kaffe og kage 
e. Banko 
f. Mandeaften 
g. Julemarked 
h. Julefrokost 
i. Fællesspisning 
j. Koncerter 
k. Øl og mad / vin og mad 



 
 

l. Vinsmagning 
m. Andre arrangementer 

 
 

7. Den Gamle Skole 
a. Status, Torben 
b. Opretning af stengærde, Pia 
c. Husudvalget, Ingelise 
d. Teltgruppe, Ingelise 

 
8. Bylaugshuset 

a. Status, Torben 
 

9. Gadekær, Torben 
 

10. Indkommende forslag 
a) Buebane, Inga 
b) Petanquebane, Inga 
c) Foredrag om Naturvidenskab, Inga 

 
11. Fastlæggelse af næste møde 

 
12. Eventuelt 

___________________________________________________________ 

 

Ad 1 

a: Godkendt. 

Ad 2 

a: Bestyrelsen har konstitueret sig således: 

Oldermand: Thomas Ulf Larsen,  

Kasserer: Jette Moll  

Sekretær:  Pia Nielsen 

Bygningsansvarlig: Torben Christiansen 

b: Forretningsordenen blev godkendt. 

c: Inga opdaterer kalenderen og sender den rundt. 

d: Tre studerende fortalte om deres projekt på KU om miljø mv.  

 



 
 
Ad 3 

a: Der er pt 118 medlemmer mod 139 sidste år. Forsikringen hos Topdanmark er 
blevet 500 kr billigere. Penge tilbage pga defekt varmepumpe.Der har været lidt 
udgifter til gardiner mv. Beholdningen er pt 444000 i banken, 48000 i kassen samt 
31000 til legeplads/petang. 

Ad 4  Intet. 

Ad 5 

e: Jazz og tapas 3/6.  

f: Første mandag og 3. Lørdag pånær november. Der bliver indkøbt en popnittang. 

g: Arbejdsdag søndag den 25/6 kl 10 -16. Der skal fjernes rør og træer i kanten af 
gadekæret. Torben Rønne er ikke frisk for tiden, så en anden må hjælpe Bjarne. 
Lille Idas have skal ordnes. 

i: Sang fortsætter fra september. Gruppen fra sidst er booket igen, men koster nu 
2000 kr. så vi søger tilskud. Der skal udtænkes noget mørklægning, og måske skal 
vi købe en bedre projektor. 

Ad 6 

Hornbeer holder åbent hus 10/6. Telte skal op torsdag og ned mandag.  

a: Thomas taler med Preben. 

b: Thomas og Inga. 

c: Den rullende naturskole om eftermiddagen/ Inga 

d: Thomas. 

e: Se kalenderen. 

f: Torben og Thomas 28/9. 

g: Der skal laves en plan for telte og strøm. 

Fredagsbar koordineres af Sue, Lone og Ingelise fremover. 

 

Ad 7 

a: Borgmesteren har været på besøg og var meget positiv. 

b: Vi må søge fondsmidler. Inga eller Pia kontakter anlægsgartner Gottlieb om pris. 

c: Arbejdsdag med hovedrengøring, evt sammen med haven, hvis der kommer 
mange. Vinduer skal rengøres inde en gang om året af vinduespudser. 



 
 

d: Teltet udlejes 5-7 gange om året. Thomas og Torben etablerer en gruppe og 
opsøger flere medlemmer til denne. Der skal laves kasser og mærkning til teltene. 

Ad 8 

a: Møde med borgmesteren. Kommunen opfører et råhus så langt som muligt for 
forsikringssummen på 1,4 mio kr samt de 200.000 kr til os, som vi selv bygger for. 
Der er først udbud i januar 2024. 

Ad 9  

Vi har fået et påbud af kommunen om at beskære træer pga dårligt udsyn ved 
svinget Bybrønden/Smedestræde senest fredag.  

Ad 10 

a: SGIK har stillet et forslag til bylauget om at etablere en kort buebane i forhaven 
langs gærdet. Det vil følge alle gældende sikkerhedsforskrifter. OK fra bestyrelsen. 

b: SGIK har ansøgt bylauget om etablering af petanquebane langs gærdet, 4x15 m. 
Vedligeholdelse vil SGIK stå for. OK fra bestyrelsen. 

c: SGIK vil afholde et par foredragsaftener på skolen om naturvidenskab. OK fra 
bestyrelsen. 

Ad 11  Næste møde er tirsdag den 29. august kl. 18. 

Ad 12 

a: Ny kommuneplan 2024 i gang; ønsker fra bylauget til denne, fx natur. Alle kan 
klikke ind og komme med forslag eller kommentere andres på portalen 
vores.lejre.dk. 

b: Printeren på loftet virker ikke. Skal vi købe en laserprinter kun til A4? 
Repaircafeen kigger på den. 

c: Pulje om grej til styrkelse af fællesskaber mv. Ingelise hører Pia, om de kan 
skrive en ansøgning sammen.  

 


